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Linn, vald, Tartu ma-
raton ja laskurite liit 
panevad Tartumaa 
tervisespordikesku-
sele õla alla.

Sirje Veldi

Elva linnavolikogu ot-
sustas esmaspäeval vas-
tu võtta Tartumaa tervi-
sespordikeskuse kasutu-
ses olevad riigivarad ning 
osaleda sihtasutuses, mil-
le moodustavad Elva linn, 
Rõngu vald, Eesti laskurite 
liit ja Tartu Maraton. 

Aega varade ülevõtmi-
seks on 31. maini. Lin-
napea Reno Laidre sõnul 
alustab sihtasutus nii öel-
da puhtalt lehelt – varase-
mad kohustused ja võlgne-
vused jäävad riigi kanda. 
Ka lepingute suhtes otsus-
tatakse, millised võetak-
se üle, millised mitte. El-
va linn panustab sihtasutu-
se tegevuse toetuseks täna-

vu 100 000 krooni, Rõngu 
vald 30 000 krooniga. Ra-
haliselt on lubanud toetada 
ka Tartu linn. Tartu Mara-
ton ja laskurite liit sihtasu-
tusse raha ei pane, vaid pa-
nustavad läbi oma tegevu-
se.

Laidre on tervisespordi-
keskuse edaspidise majan-
damise suhtes optimistlik.

“Ka kultuuriministee-
rium on lubanud loodava-
le sihtasutusele rahalist 
katet,” ütles Laidre. “Sum-
madest pole ministeeriumi 
kirjas küll veel juttu, kuid 
kultuuriministriga on kok-
kulepe poole miljoni pea-
le. Finantsplaanid on teh-
tud selliselt, et kultuurimi-
nisteerium toetab ka ter-
visespordikeskuse arenda-
mist ja Euroopa Liidu pro-
jektirahade taotlemist. Po-
le võimatu, et omafinant-
seering projektides jääb-
ki kultuuriministeeriumi 
kanda.”

Volikogus tekkis Pee-
ter Laasikul küsimus, et 
miks sihtasutuse loomises 
ei osale Tartumaa Omava-
litsuste Liit ning miks ei 
võiks sihtasutuse nõukogu 
olla 7-liikmeline.

“Elva linn on hüpa-
nud sõitvale reele,” möö-
nis Laidre. “Algselt vedas 
protsessi Tartu maavalit-
sus, kes omanikuna valis, 
kellega pidada läbirääki-
misi. Tänaseks päevaks on 
jäänud need partnerid, kel-
le vahel nõukogu kohad ja-
gati. Kuna protsessiga on 
kiire, siis ma arvan, et sel-
le protsessi laiendamine ja 
uute läbirääkimiste aruta-
mine tundub hetkel kaunis 
raske. Ja kui rääkida raha-
dest, siis omavalitsuste liit 
pole ju tegelikult partner. 
Elu on näidanud, et oma-
valitsused käivad TOLis pi-
gem selleks, et saada in-
fot, kuid reaalselt pole nad 
liitlased, vaid üksteise kõi-

ge suuremad konkurendid, 
kes mitte ei too raha maa-
konda, vaid jagavad siia 
tulnud raha omavahel.”

Tõnu Aigro polnud ra-
hul kohtade jaotusega loo-
dava sihtasutuse nõuko-
gus ja leidis, et nõukogus 
võiks olla kuue asemel seit-
se liiget ning Elvale peaks 
neist kuuluma neli kohta. 
Praegusest kolmest nõuko-
gu kohast on linnal plaanis 
üks anda Tartu linnale ja 
teine kultuuriministeeriu-
mile. Sellist kohtade laia-
li jagamist on põhjendatud 
sellega, et sihtasutuse tööd 
ei hakkaks segama eelole-
vad valimised, mis ei pruu-
gi volikogudesse tuua siht-
asutusest piisavalt huvita-
tud volinikke.

“Siis jääb ju Elva linna-
le nõukogus reaalselt vaid 
üks koht, mida on ilmsel-
gelt vähe,” pahandas Aigro. 
Laidre sõnul on aga siiski 
vajalik nõukogusse kaasata 

rohkem potentsiaalseid ra-
hastajaid. Suurem nõuko-
gu liikmete arv tähendaks 
ka suuremat rahastust.

Volikogu esimees Lee-
lo Suidt päris istungil vii-
bivalt tervisespordikeskuse 
direktorilt Karl Kontorilt, 
kuidas nad viimased kuud 
on elanud ja kas on lootust 
ellu jääda.

“Loodan küll, sest ras-
kem aeg hakkab läbi saa-
ma ja suvel saame ka oma-
tulu,” ütles Kontor. “Kas see 
just nii suur tuleb, kui eel-
misel aastal, aga me teeme 
kõik selleks ja katsume end 
korralikult ära majandada 
aasta lõpuni. Siis on asu-
tajatel järgmisel aastal ju-
ba kergem planeerida eel-
arvetesse sihtasutuse toe-
tamist. Praegu see protsess 
on veninud ja ebaselge. Ta-
haks varade üleandmisega 
31. maiks lõpule jõuda.”

LÜHIDALT

Tervisespordi keskusest 
saab peagi sihtasutus
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Laste mitteteatrite 
festival haaras ka 
Lõuna-Eestit. Lk 3

Elva linn ei sekku 
naabervalla 
siseasjadesse. Lk 7

Linnavolikogu 
läks ka oma 
rahakoti kallale

Elva linnavolikogu 
otsustas loobuda oma 
seni saadavatest hü-
vitistest, mis oli 400 
krooni kuus voliko-
gu liikmele. Eestseisu-
se liikme hüvitis, mida 
makstakse eestseisuse 
koosolekutel osalemise 
eest, vähenes 10 prot-
senti ehk 1500 kroonilt 
1300-le. Seda tasu saa-
vad Elva linnavolikogu 
eestseisuses Tõnu Aigro 
ja Aare Anderson. Sa-
muti eestseisusse kuu-
luv volikogu esimees 
seda tasu ei saa. Komis-
jonide esimehed saa-
vad aga nüüdsest ko-
misjoni koosolekute lä-
biviimise eest poole vä-
hem ehk siis 600 kroo-
ni asemel 300 krooni. 
Elva linnavolikogu eri-
nevaid komisjone juhi-
vad Sirje Pihlap, Tõnu 
Aigro, Uno Kodu, Hei-
ki Hansen, Rein Abel ja 
Andres Muru.

Linnavolikogu esi-
mehe Leelo Suidti hü-
vitist kärbiti 10% ehk 
900 krooni võrra. 9000 
krooni asemel saab El-
va linnavolikogu esi-
mees nüüd 8100 kroo-
ni kuus.

Volikogu aseesimees 
Tõnu Aigro märkis, et 
volikogu ootab palga-
kärbet ka linnavalitsu-
selt. Senine 3protsendi-
line linnavalitsuse töö-
tajate palgafondi vä-
hendamine, mis jätab 
linnavalitsuse töötajad 
ilma lisatasudest, voli-
kogu ei rahuldanud.

Linnapea Reno Laid-
re lubas Elva rae palgad 
tuua volikogusse aruta-
miseks järgmisel istun-
gil. EPP

Koolireform võib 
kaotada Rannu ja 
Rõngu keskkooli. Lk 2

OTSUS Elva linnavolikogu nõustus riigiasutuse varad üle võtma

Linn katab laste 
ujumiskulud

Linnavolikogu liik-
me Sirje Pihlapi ette-
panekul otsib linnava-
litsus võimalusi lastel 
Tartus ujumas käia ta-
suta, ilma 15 krooni-
se osamaksuta. See tä-
hendaks umbes 34 000 
krooni suuruse lisara-
ha leidmist linna eelar-
vest.

“Linn ja kooli juht-
kond on seisukohal, et 
see raha tuleks leida 
gümnaasiumi majan-
duskuludelt kokku hoi-
tud rahadest,” ütles lin-
napea Reno Laidre voli-
kogu istungil. EPP

Tartumaa Tervisespordikeskuse direktoril Karl Kontoril on põhjust pöidlaid püsti tõsta – kosilased on leitud ja loodetavasti läheb elu taas õige-
tesse rööbastesse. Foto: Milvi Kapaun
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Elva linna pedagoo-
gid said vaid kolm kuud 
nautida 8% palgatõusu. 
Seoses riiklike eelarve-
kärbetega jääb 1. april-
list palgatõusust alles 
vaid 4%. Rohkem maks-
tud palkade maksmise-
ga on linnal kulunud ka 
rohkem raha kui eelar-
ve ja tulubaas tänaseks 
päevaks lubanud. Tek-
kinud eelarveaugu kat-
miseks on linnal plaanis 
taotleda umbes 200 000 
krooni maakondlikust 
haridusrahade reser-
vist.

“Meie õpetajad on 
saanud kolm kuud iga-
ti teenitult kõrgemat 
palka kui mõneski tei-
ses omavalitsuses,” mär-
kis Laidre. “Kuna 1. ap-
rillist pole enam täien-
davaid vahendeid või-
malik saada, siis jääb 8 
%lisest palgatõusust al-
les 4%. See puudutab ka 
juhtkonna palku.”

4% võrra väheneb El-
va linnas palk ka laste-
aiapedagoogidel, kelle-
le maksab palka linna-
valitsus. 

EPP

Pedagoogid 
peavad leppima 
4% palgatõusuga

Uued ainekavad sea-
vad koolidele nõud-
misi, mis pole väik-
sematele koolidele 
jõukohased.

Sirje Veldi

Miks on jälle vaja 
haridussüsteemi muu-
ta?

Meil on liiga palju põhi-
koolist välja langejaid. Rää-
gitakse siin kuni tuhan-
dest õpilasest aastas, kui-
gi see arv on pisut vähene-
nud. Ka gümnaasiumis vä-
heneb õpilaste arv lähema 
nelja aasta jooksul kolman-
diku võrra. Õppeprogram-
mid on väga rasked ja üle-
paisutatud. Uue õppeka-
va tegemisel kõige tähtsam 
ülesanne ongi vähendada 
õpilaste õpikoormust, sest 
õpilaste väsimuse ja stressi 
näitajad on väga kõrged.

Kas on uuritud, et 
laste väsimus tuleb 
just õppekoormusest 
või hoopis millestki 
muust?

Mingid uuringud on sel-
le kohta olemas küll. Viive 
Ruus on sellest kirjutanud 
artikli, mis võtab päris tõ-
siseks. Mina võin rohkem 
rääkida matemaatika õp-
pekavast, millest on aas-
tate jooksul tunde küll vä-
hemaks võetud, kuid väga 
paljust pole raatsitud loo-
buda. Lapsel on aga raske, 
kui ta peab nii väikese aja-
ga niipalju ära õppima.

Õppekavasid tehakse 
lihtsamaks ka teistes ai-
netes, vaadatakse üle õp-
pemeetodid. Õpetamist 
peaks korraldama nii, et ka 
õpilased võtaksid aktiivselt 
teadmise loomisest osa, et 
neil oleks põnev avastada 
maailma ja kool oleks hu-
vitav koht, kus tahetak-
se õppida. Juurde on vaja 
õpetajaraamatuid, et õpe-
taja ei peaks ise kodus pik-
ki tunde veetma erinevaid 
metoodikaid välja mõel-
des, vaid tal oleks raamat, 
kust kopeerida, lahti lõiga-
ta või laiali jagada... Ingli-
se keeles on meil juba päris 

head õpikud, kuid paljudes 
teistes ainetes on neid suh-
teliselt raske leida. Aga ol-
gu õppekava milline tahes, 
valikud teeb ikkagi õpeta-
ja.

Viimasel kooliuuen-
dusel räägiti, et teeme 
sihilikult õpikud selli-
seks, et seal oleks ka 
lisalugemist, kui mõ-
nel lapse on sügavam 
huvi. Kas nüüd võetak-
se kõik lisad taas õpi-
kutest välja?

Õppekava tegijad ei saa 
anda korraldusi õpikute 
kirjutajaile. Me võime soo-
vitada, aga seda milline 
saab olema õpik, otsustab 
kirjastus. Praegu on asjad 
nii ja jäävadki nii. Vaba-
riiklik ainekomisjon ei pea 
õpikuid isegi üle vaatama, 
see on kirjastuste vastutus. 
Õpetaja näeb õpiku mii-
nuseid ja plusse alles siis, 
kui ta on selle järgi õpeta-
nud. Kui nüüd uus õppeka-

va 2010. aastal rakendub, 
siis peaksid olema võtta 
taas uued õpikud. Millised 
need saavad olema, ei oska 
öelda.

Uue, nn Lukase koo-
lireformi kohta on ol-
nud juba päris palju 
kriitikat. Kuidas sa ise 
sellesse suhtud? On 
need uuendused kõik 
ikka positiivsed ja va-
jalikud?

Kui ma nüüd vaatan 
õpetaja seisukohalt, siis on 
küll selge see, et midagi tu-
li teha. Et tõepoolest see, 
mis tuli ära õpetada, pol-
nud päris kooskõlas aja-
ga, mis õpetamiseks anti. 
Teisest küljest ei seganud 
mind õpetajana kuidagi 
ka praegune õppekava. Ma 
võisin õpetada matemaati-
kat võimekamatele rohkem 
ja vähem neile, kellele see 
aine oli raske.

Kooliastme lõpuks 
pidid erinevate koo-

lide õpilased saama 
teadmistega ühisele 
joonele. Paraku näitab 
praktika, et just seda 
pole saavutatud.

Uues põhikooli õppeka-
vas jääb väga vähe ruumi 
valikainetele ja kõik õpila-
sed läbivad suhteliselt üh-
temoodi õppekava. See aga 
ei tähenda, et ka teadmiste-
ga jõutakse nn ühisele joo-
nele. Eks see ole ikka nii, 
et ühed õpilased jaksavad 
rohkem kui teised. Güm-
naasiumi uus õppekava lu-
bab õpilasel senisest enam 
valida, missuguseid õppe-
aineid ta soovib põhjaliku-
malt õppida. Kui tuua näi-
tena matemaatika, siis Elva 
gümnaasiumis on praegu 
võimalik valida ainult sel-
line variant, kus matemaa-
tikat on 5 tundi nädalas, 
st 15 kursust kolme aasta 
jooksul. Uue õppekava jär-
gi peab õpilasel olema või-
malik valida ka 8-kursuse-
line matemaatika.

Õpilased peaksid se-
nisest enam lahendama 
probleeme ja mitte ainult 
niimoodi, et ülesandel on 
ainult üks vastus, vaid on 
ülesandeid, millele võib lä-
heneda erinevast küljest 
ja vastuseid võib olla mi-
tu. Pigem õppida vähem, 
aga leida iga teema juures 
aega tehtu mõtestamiseks. 
Õpitu peaks olema arusaa-
dav ja seostuma eelnevate 
teadmistega. Mõtlema õpe-
tamine polegi nii raske, see 
käib ikkagi läbi ülesannete 
ja probleemide lahendami-
se. Ka matemaatikas ei pea 
lahendama tundide viisi 
tulpasid, kuigi loomulikult 
tuleb mõned asjad ka liht-
salt selgeks harjutada.

Keegi on kusagil 
öelnud, et mida õhe-
maks jäävad õpikud, 
seda lollemaks jäävad 
lapsed. Lõpmatuse-
ni ei saa ju õppekavu 
lihtsustada?

Seda ei tulegi, õppekava 
mahtu saame siiski ainult 
teatud piirides vähenda-
da. Meie õpilaste tulemu-
sed rahvusvahelistel võrd-

lusuuringutel on olnud pä-
ris head, mis näitab, et teis-
te riikidega võrreldes ei ole 
meie õppekava halb. Samas 
on selge, et kui õppekavas-
se panna rohkem, kui laps 
suudab ära õppida, siis ta ei 
õpi ju sedagi ja lisaks kaob 
ka koolirõõm. Rõhk peaks 
olema senisest enam ainest 
arusaamisel, see omakorda 
nõuab rohkem aega.

Kas põhikool on 
nüüd põhiline? Alg-
koolis ja keskkoolis 
peaks kõik nagu kor-
ras olema?

Minister rõhutab, et 
keskkool ja põhikool on 
erinevate eesmärkidega 
koolitüübid. Gümnaasiu-
mide puhul on üldse sel-
line keeruline olukord, et 
ega keegi veel täpselt ei 
teagi, mis seal nüüd toi-
muma hakkab. Aga idee on 
selles, et õpilastel oleks se-
nisest rohkem valikuid, et 
ükskõik, millises gümnaa-
siumis ta siis käib, saaks ta 
oma huvidele vastava ha-
riduse. Koolidel läheb ras-
keks, sest nad peavad pak-
kuma rohkem kursusi. Li-
saks 63 kohustuslikule 
kursusele on koolidele ette 
kirjutatud veel 32 lisakur-
sust ja 6 eristaatusega kur-
sust. Nad peavad pakkuma 
näiteks kitsast ja laia mate-
maatikat, erinevate kursus-
te arvuga keeletunde, loo-
dusaineid jne. Kool peab 
pakkuma ka 6 kursuse ula-
tuses riigikaitse õpetust, 
usuõpetust, majandusõpe-
tust. Väiksemad kui kolme 
paralleeliga keskkoolid ei 
tule sellega lihtsalt toime, 
sest ei suuda tagada õpeta-
jatele normaalkoormust.

Kas see võib tähen-
dada, et näiteks Rõn-
gust ja Rannust kaob 
keskkool ära?

Ma kardan küll, kuigi 
keegi seda veel päris täp-
selt ei tea. Koolipiirkonnad 
paneb paika riik.

Koolireform võib Rõngu ja 
Randu jätta vaid põhikooli

Elva linna suuri-
mast tuluallikast, füü-
silise isiku tulumaksust 
on aastaks plaanitud 44 
miljonist kroonist märt-
si lõpu seisuga laeku-
nud 11,5 miljonit kroo-
ni ehk 26,2 protsenti.  
Viimasel volikogu is-
tungil vähendati tulu-
maksu laekumise prog-
noosi 1,4 miljoni kroo-
ni võrra.

“See ei anna küll 
põhjust ülemääraseks 
rõõmustamiseks, kuid 
lubab loota seda, et tu-
leme 2009. aastal pla-
neeritult rahadega toi-
me,” kinnitas linnapea 
Reno Laidre. “Endiselt 
on linn ja allasutused 
säästurežiimil ja seda 
aega, mil tehakse vaid 
vältimatuid kulutusi, 
pikendasime kokkulep-
peliselt juunini ning va-
jadusel ka kauem.”  

EPP

Tulude 
laekumisega 
pole veel 
suuri probleeme

9. aprill 19.00 
ELVA KULTUURIKESKUS 
“SINILIND”

Mu kallis lift 
Bengt Ahlfors (Soome)

Lavastaja Eino Baskin

Ühes
liftis 
kahes
osas

LEMBIT
ULFSAK
Eesti Draamateater

vana
baskini
teater

Sirje Pihlap on Tartu Ülikoolis haridusteaduste lektor, 
riikliku õppekava matemaatika ainekava töörühma juht. 
Foto: erakogu
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MIS JUHTUS
Elvas

26.03 hommikul viidi 
Elva linnas lasteaedade ja 
kooli juures läbi politsei-
operatsioon “Traksid pea-
le” eesmärgiga kontrolli-
da turvavarustus nõuete-
kohast kasutamist. Sar-
naseid politseioperatsioo-
ne on plaanis läbi viia ka 
edaspidi.

Operatsiooni käigus 
avastati 6 rikkumist: kl 
07.40 ei olnud Peeter 
(1940) sõidukit juhtides 
turvavööga nõuetekoha-
selt kinnitatud, kl 07.40 
ei olnud Tiidu (1970) ju-
hitud sõidukis laps nõue-
tekohaselt turvavarustu-
sega kinnitatud, kl 07.45 
juhtis Ingrid (1979) autot 
liiklusmärgiga “Jalgtee” 
tähistatud teel. Kl 07.45 
juhtis Margo (1985) sõi-
duautot, milles laps ega 
juht ei olnud nõueteko-
haselt turvavarustusega 
kinnitatud, kl 07.50 ei ol-
nud Galina (1954) sõidu-
kiroolis turvavööga kin-
nitatud. Kl 07.50 oli au-
toroolis Siret (1976), kel-
lel puudus kontrollijale 
esitamiseks kehtiv juhti-
misõigust tõendav doku-
ment, ka polnud ta turva-
vööga kinnitatud.

Kl 19.25 ei olnud 
Margol (1983) ja kl 23.10 
Jaanil (1943) kontrollija-
le esitada liikluskindlus-
tuspoliisi.

Rõngu vallas
27.03 kl 02.40 ajal tea-

tati, et Valguta külas asu-
vasse kauplusse on sisse 
murtud. Vargad olid sis-
sesaamiseks ära lõhku-
nud ukse klaasid, kauplu-
ses oli lõhutud asju ning 
kaasa võetud alkoholi ja 
sigarette. Vargaid kutsu-
ti püüdma ka koerajuht 
koos politsei jäljekoeraga. 
Koer võttis jälje üles ning 
juhatas politseinikud 400 
meetri kaugusel oleva 
kortermaja juurde. Maja-
elanikke küsitledes sel-
gitas kohalik konstaabel 
välja korteri, kus kaht-
lusalused võivad viibida. 
Korteris viibinud 20-aas-
tane ja 22-aastane noor-
mees peeti kuriteos kaht-
lustatavana kinni. Korte-
rist leiti ka poest varasta-
tud kaupa.

29.03 kl 21.09 põhjus-
tas Uno (1966) Piigandi 
külast Raiesmiku talust 
teadvalt politsei vale väl-
jakutse.

Konguta vallas
28.03 kl 10 ajal teatas 

Konguta külas asuva ta-
lu peremees, et tema ta-
lu lauta on öösel sisse 
murtud ning varastatud 
tõulammas. Kuna lauda 
ümbruses olid näha värs-
ked jäljed, kutsuti kohale 
koerajuht koos jäljekoer 
Johnnyga. Johnny juha-
tas politseinikud üle põl-
lu umbes kilomeetri kau-

gusel asuva taluni. Pere-
poja käest saadi teada, et 
tal on sõbrad külas ning 
öösel peeti saunas pidu. 
Politseinikud leidsid sau-
nast viis noormeest, kel-
lest kaks tunnistasid üles, 
et just nemad olidki naa-
bertalus lamba järel käi-
nud. 18-aastane ja 19-
aastane noormees rääki-
sid, et olid kasti viina pea-
le kihla vedanud, et too-
vad peole lamba. Pärast 
seda, kui kihlvedu võide-
tud, kaotati lamba vas-
tu huvi, lasti ta lahti ning 
looma edasisest saatusest 
noorukitel aimu polnud. 
Lamba otsimisel ei saa-
nud abiks olla ka politsei 
jäljekoer, sest inimese jäl-
gi ajama õpetatud polit-
seikoera loomade jälge-
dele lasta ei tohi. Vaata-
mata peremehe otsingu-
tele pole lammast siiani 
üles leitud. Politsei alus-
tas juhtunu uurimiseks 
kriminaalmenetlust.

30.03 kl 20.36 ajal juh-
tis Kristjan (1987) asula-
välisel teel sõidukit luba-
tust 33 km/h võrra kiire-
mini.

31.03 hommikul viidi 
Annikorus lasteaia ja koo-
li juures läbi politseiope-
ratsioon “Traksid peale”. 
Operatsiooni käigus avas-
tati 4 rikkumist: kl 07.40 
ei olnud sõidukiroolis ol-
nud Martin (1979) ega 
ka sõidukis viibinud laps 
turvavarustusega nõue-
tekohaselt kinnitatud. Kl 
07.45 ei olnud Aire (1977) 
juhitud autos kaassõitja 
turvavööga nõuetekoha-
selt kinnitatud, kl 08.05 
istus autoroolis turva-
vööga kinnitamata Kal-
le (1964), kl 08.08 oli Ta-
neli (1981) juhitud sõidu-
kis kaassõitja turvavööga 
kinnitamata.

Nõo vallas 
26.03 kl 15.20 juhtis 

Indrek (1975) sõidukit, 
mis ei olnud nõuetekoha-
selt läbinud tehnoülevaa-
tust.

27.03 hommikul viidi 
Nõo kooli juures läbi po-
litseioperatsioon “Traksid 
peale”. Operatsiooni käi-
gus avastati üks rikkumi-
ne: kl 07.55 ei olnud He-
lena (1971) juhitud sõi-
dukis laps nõuetekohaselt 
turvavarustusega kinni-
tatud.

28.03 kl 16.06 sõi-
tis Gunnar (1961) auto-
ga, mis ei olnud läbinud 
tehnoülevaatust. Kl 17.30 
juhtis Gunnar (1974) asu-
lavälisel teel sõidukit kii-
rusega, mis ületas lubatu 
29 km/h võrra.

29.03 kl 14.50 juh-
tis Einar (1990) mopee-
di kandmata peas kaitse-
kiivrit.

30.03 kl 19.20 sõitis 
Andrei (1976) asulaväli-
sel teel lubatust kiiremini 
20 km/h võrra.

Tegid päris ehtsat teatrit
Tartumaa laste mit-
teteatrite festiva-
list sai juhuse tahtel 
Lõuna-Eesti üritus.

Milvi Kapaun

Kolm aastat tagasi, oma 
kümnendal sünnipäeval, 
sai traditsiooniline Elva 
näitemängupäev uue nime 
– Tartumaa laste mitteteat-
rite festival. Tänavu peeti 
festivali teist aastat järjest 
kahel päeval.

“Sügisel, kui näitemän-
gupäeva korraldama hak-
kasime, juhtus teateid laia-
li saates väike apsakas ja 
nii sattus teatrifestivali kiri 
ka Põlvasse ja Valka,” rää-
kis teatripäevadel kanaks 
ja lepatriinuks kehastunud 
ürituse läbiviija Lea Kur-
vits. “Eesmärk oli meil ikka 
korraldada Tartumaa teat-
rifestival, aga juhuse tõttu 
sai sellest Lõuna-Eesti üri-
tus. Tartumaa rahvale oli 
kindlasti kasulik ja huvitav 
näha teatritegijaid kauge-
maltki.”

Näitemängupäevadel 
esines neljas vanusekate-
goorias kokku 20 näite-
truppi, neist üksteist El-
vast. Lasteaed Murumu-
na esitas näidendid “Inetu 
pardipoeg” ja “Pöial-Liisi”, 
Õnneseene erinevate rüh-
made mudilased mängi-
sid maha koguni viis eten-
dust – “Tere, kevad!”, “12 
kuud”, “Kevadpühade mui-
nasjutt”, “Hambaharri ha-
rimine”, “Tõrukeste seik-
lused muusikamaale” ja 
“Pipi läheb kooli”. Elva väi-
kelastekodu trupile oli jär-
jekordse etenduse valmis 
kirjutanud ja lavale sead-
nud õpetaja Maarja Koo-
rik. Robin Hoodi lugude 
kaasaegset varianti “Lood 
Illi metsades” hindas žürii 
teksti kaasajastamise eri-
preemiaga.

Elva gümnaasiumi 1b 
klass esitas “Pannkoogi 
loo”, 4c klass mängis Jaan 
Aitaja näidendeid “Kom-

misuss” ja “Kikeritokside 
uued seiklused ehk Taki ja 
Poki talvelugu”.

Parim oli pantomiim
Esimesel päeval esine-

nud lasteaedade mudila-
sed ja juhendajad pälvisid 
hindamiskomisjonilt oht-
ralt kiidusõnu. Õpetajaid 
aga manitseti asja rahuli-
kumalt võtma ja lapsi roh-
kem usaldama.

“Ma ei ole sellises žüriis 
olnud, kus laval on hulk 
lasteaialapsi, kes teevad 
teatrit. See on fantastiline 
kogemus! Lapsed olid sel-
les maailmas, mille õpeta-
jad olid neile ette pannud,” 
rääkis festivalil Eesti Har-
rastusteatrite Liidu juha-
tuse liikmena hinnanguid 
andnud Tiina Tegelmann. 
“Õpetajad, usaldage lap-
si, ärge kogu aeg sositage 
ette ja kamandage! Lastel 
on tekstid hästi peas, ka 
kaaslaste omad. Nad tea-
vad hästi, millal tulla pea-
le, millal olla liblikas või 
mutt, millal laulda...”

Festivalipäevade sära-
vaimaks pärliks oli sõnala-
vastustele vaheldust pak-

kunud Räpina ühisgüm-
naasiumi 7. klassi õpilas-
te tantsuline pantomiimi-
etendus Oskar Lutsu “Ke-
vade” ainetel, mille žü-
rii peapreemia vääriliseks 
tunnistas.

“See pani vaatama, see 
oli lihtne. Valdavad hästi 
teemat,” märkis žüriiliige, 
Tartu Noorte Teatriteha-
se juht Lennart Peep. “Tee-
ma on keeratud huvitavas-
se vormi ja see on mõnu-
sasti tehtud.”

“Ülimalt hea meel on 
Räpina ühisgümnaasiu-
mi üle, sealt tuli nii suur 
ja ilus ümmargune rosin,” 
ütles Tegelmann. “Siin oli 
oluline koht ka partneri 
toetusel. Mida teiste trup-
pide puhul nii väga ei mär-
ganud.”

Haigestumistega kim-
pus olnud Räpina näite-
trupp sai tõsisemalt harju-
tada vaid nädala, festivalil 
otsustati osaleda viimasel 
minutil. Tänu õpetaja jul-
gustamisele õnnestus esi-
tus hästi.

“Meil oli haigusepu-
hang, kaks nädalat ei saa-
nud proovi teha. Siis tuli 

vaheaeg peale,” rääkis ju-
hendaja Jane Raud. “See 
viimane nädal nad nii väga 
kibelesid tulema. Eks ma 
neid julgustasin kõvasti, 
hüppasin ise ka kaasa, sain 
nad laval liikuma.”

Mitteteatreid pole 
olemas

“Mitteteatreid ei ole mi-
nu kui teatriinimese jaoks 
olemas,” märkis Palamu-
se amatöörteatri asuta-
ja, aastaid harrastusteatri-
maailmas tegutsenud Tii-
na Tegelmann. “See siin ei 
ole mitteteatrifestival, vaid 
see on absoluutselt teat-
ri festival! Siin on olemas 
kõik teatritegemise reegli-
tele vastav. Järgmisel aas-
tal nimetame ürituse teat-
rifestivaliks – see on seda 
väärt.”

Tartumaa laste mitte-
teatrite festivali korralda-
sid kultuurikeskuse Sini-
lind töötajad Garmen Val-
likivi ja Lea Kurvits. Näite-
mängupäevade läbiviimist 
toetasid Elva linnavalit-
sus, Kultuuriministeerium, 
Tartumaa Kultuurkapital ja 
HKK Sinilind.

FESTIVALI PARIMAD

PEAPREEMIA 
� Räpina Ühisgümnaasium, tantsuetendus “Kevade” ainetel, juhendaja Jane Raud.

KIIDUKIRJAD JA ERIPREEMIAD
� Päeva parim Pipi – Merie Aasmäe. Tantsuline – Barbara Kuusmaa, Eliise Jõgi. Ro-
kipoisid – Andrei Siilbek, Renet Einalo, Keio Paide. Ilmekas etteaste – Kristo Klaus, 
Eleonoora Korol, Ranette Sööt, Oto-Karl Orlovski, Annareete Raal, Annika Toode. Tubli 
etteaste – Marta Külaots, Hanna Paalmäe, Gretlin Aruoja, Shannon-Keity Kork. Väga 
hea esitus – Kristiina-Mai Luik, Linda Mariette Tihane. Vendluse preemia – Anti ja And-
res Ivaste. Hea reaktsioon – Ludvig Kindsigo. Veenev etteaste – Kata Kindsigo. Tubli ja 
ilmekas – Tuuli Ilus. Näitlejapreemia – Johan Markus Must, Robert Kannik, Kerttu Kõlli, 
Kerli Plado. Hea etteaste – Karmen Orlovski, Mari-Ann Loog, Robin Mürk. Kõrvalosa – 
Carol Kottisse. Mõtleja preemia lavalise kohalolu eest – Karl-Egert Naarisma. Karakteri-
preemia – Marili Gross. Särtsakas roll – Kermo Kulberg. Tanel Padari nimeline preemia 
rokilikule tegelasele – Mihkel Lepberg. Lennart Peebu nimeline preemia kõige veetleva-
male hambale – Noel Noormägi. Teksti kaasajastamise eripreemia – Maarja Koorik. Bu-
tafooria eripreemia, lavakujunduse eest – lasteaed Murumuna. Efektipreemia ja parim 
kavaleht – Õnneseene Peedu maja Pallipõnnid. Muusikaline kujundus ja pärimuskultuuri 
preemia – Mammaste Lasteaed-Algkool. Väga hea koosmängu preemia – “Kevadpüha-
de muinasjutt”, lasteaed Õnneseen. Rühmatöö preemia – Kuuste Kool.

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss 
laupäeval postkastis ei ole, andke 

sellest toimetusele teada 
tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail epoiss@kodu.ee

Pipil (Merie Aasmäe) oli Tommy (Karl-Kristofer Kivisalu) ja Annikaga (Sandra Sonn) koolitunnis palju tähtsaid asju 
arutada. Foto: Milvi Kapaun 
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Viimastel nädala-
tel on taas tekkinud 
arutelu valimiste 
aususe ja valimis-
kampaania hea ta-
va teemal.

Heiki Hansen, Linna-
volikogu liige, Reformiera-
konna piirkonna juht

Algatajaks oli Eesti 
Mittetulundusühingute ja 
Sihtasutuste Liit ning va-
le oleks väita, et nad rää-
givad tühjast asjast.

Põhiprobleemiks on 
avalike vahendite kaa-
samine kampaaniates-
se ja “peibutuspardid” 
ehk tuntud inimesed, 
kes kandideerivad ainult 
häälte püüdmiseks ja kes 
ei plaanigi end siduda an-
tud lubadustega. Viimas-
test ei ole vabad ka ko-
halike omavalitsuste va-
limised. Neid on kasu-
tatud varem ja kindlasti 
kasutatakse neid ka sel-
lel sügisel ning ega Elva-
gi erand ole.

Siinkohal peaks valija 
tõsiselt mõtlema, kas ta 
valib kõigile teleri ekraa-
nilt tuntud näo järgi või 
selle järgi, keda ta näeb 
järgnevatel aastatel Elvat 
juhtimas ja kes ka reaal-
selt Elva käekäigust hoo-
lib ning oma lubaduste 
elluviimist teostama hak-
kab. Olen veendunud, et 
“peibutuspardid” ei tule 
kunagi väljalubatud ame-
tikohtadele ja nende ees-
märk on ainult erakonna 
huvide kaitsmine. Seda 
juba sellepärast, et ena-
mus neist asetsevad kar-
jääriredelil palju kõrge-
matel positsioonidel, kui 
kohalik omavalitsus ja 
kes ikka seda redelit pidi 
tagasi alla tuleb. Kes aga 
tuleb, pole järelikult oma 
ülesannetega hakkama 
saanud ja kas siis kohalik 
omavalitsus on see prü-

gikast, kuhu kõik praht 
kokku korjatakse?

Võib ju öelda, et mis 
pole keelatud, on luba-
tud, kuid erakondadel 
peaks olema ka austus 
oma valijate vastu. Me ei 
saa kasutada alatuid võt-
teid, et iga hinna eest va-
lituks saada. Selle taus-
tal ei saa olla kindel, et 
niimoodi võimule pääse-
des ei hakata ka võimu 
alatult teostama. See ei 
ole aga see, mida valijad 
meilt ootavad.

Reformierakonna Elva 
piirkond plaanib igal ju-
hul sügisesed valimised 
võita ainult ausate võte-
tega ning võin kinnita-
da, et meie nimekirjas 
ei ole ühtegi kandidaati, 
kes ei ole seotud Elvaga 
ning poleks valmis asu-
ma valitavale ametiko-
hale. Usun, et ükski elva-
lane ei ole huvitatud sel-
lest, et meie elu püüab 
korraldada keegi Tallin-
nast või mujalt, kes teab 
Elva probleemidest heal 
juhul vaid seda, mida aja-
kirjandus kajastab. Loo-
mulikult otsustab valija, 
kuid enne valima mine-
kut tuleks veenduda, kas 
valitav ka reaalselt hak-
kab täitma valija ootusi.

Üldjuhul pühib “pei-
butuspart” juba enne va-
limistulemuste selgu-
mist kohaliku tolmu jal-
gadelt ning ilmub huvi-
orbiiti taas enne järgmisi 
valimisi. Seda on nähtud 
korduvalt. Mõtleme siis 
sellele ja valime neid, ke-
da Elva tulevik ka reaal-
selt huvitab ning kes on 
valmis pärast valimistu-
lemuste selgumist võtma 
vastutust elvalaste käe-
käigu eest.

Ilmselt on naiivne loo-
ta, et erakonnad suuda-
vad saavutada kokkulep-
pe, sest kõigil on erinev 
arusaam aususest ja eeti-
kast. Seega on selle par-
dijahi ainuke ja kõige tõ-
husam relv õigesse koh-
ta suunatud valija hääl. 
Siiski kutsun üles ka El-
vas valimisvõitlusesse 
minevaid erakondi val-
mistuma valimisteks au-
salt ja mitte minema va-
lija lollitamise teed.
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Otsused ja teod, mis 
on Elva linnavalit-
suse eestvedami-
sel viimastel nädala-
tel seoses investee-
ringuplaanide ellu-
viimisega ja uue kul-
tuurikeskuse ehitu-
sega tehtud, on mi-
nus ja paljudes mi-
nu kolleegides tekita-
nud hämmingut, vas-
tuseta küsimusi ja õi-
gustatult palju polee-
mikat.

Jüri Lamp, kultuuritöötaja

Minu silmis on investee-
ringuid puudutavad otsu-
sed seadnud tõsise kahtlu-
se alla linnajuhtide õigus-
pärase käitumise. Ma ei 
ole küll Elva linna kodanik 
(elan Konguta vallas), kuid 
kogu oma teadliku elu olen 
Elvaga vähemal või rohke-
mal määral seotud olnud ja 
ka hetkel töötan Elva kul-
tuuriasutuses Sinilind. Ja 
rõhutan siinkohal just kul-
tuuriasutuses, mitte huvi-
ala- ja kultuurikeskuses na-
gu me kõik seda kinomaja 
hellitavalt kutsume.

Meenub üks tore naabri-
tädi, kes oma punatriibulist 
kassi tiigriks nimetas ja ega 
ta palju liialdanudki – hea 
ettekujutusvõime puhul on 
võimalik väliseid sarnasu-
si leida küll, kuid selleks 
peaks ilmselt ulmevaldkon-
da minema, et kassile tiig-
ri hingeelu omistada. Jah, 
Elva linnal on tõeline mul-
tifunktsionaalne huviala-, 
noorte- ja kultuurikeskus 
olemas, aga kahjuks seda 
vaid suurepärase projekti 
näol. Osalesin ka ise aktiiv-
selt selle projekti sisuliste ja 
tehniliste lahenduste välja-
töötamise protsessis ja võin 
kinnitada, et saavutatud 
tulemus oli igati kaasaeg-
ne ja multifunktsionaalne, 
mis ühendas huviharidust, 
noortekeskust, kultuurikes-
kust, kino ja näitusepinda-
sid. Pärast linnajuhtide 19. 
märtsil tehtud otsust, et El-
va linna prioriteetne ob-
jekt ei ole enam kultuuri-
keskus, vaid kooli renovee-
rimine (see teade tuli ülla-
tusena ka kooliperele enda-
le, sest planeeritud oli sel-
le teostamine alles aastatel 

2011-2012), võib selle suu-
repärase projekti tõenäoli-
selt makulatuuriks lugeda.

Ainult lubadused
Tahaksin peatuda mõ-

ningatel kummalistel ten-
dentsidel, mis on ilmnenud 
Elva linna puudutavate ot-
suste langetamisel tänaste 
võimuesindajate poolt. Ku-
na nendes protsessides on 
minu arvates selgelt tun-
tavad erakondlikud jõujoo-
ned, siis arvan, et sellised 
otsused tuleks siduda ka 
selge poliitilise vastutusega 
ja sellest arusaadavalt lin-
nakodanikele teada anda.

Ilmselt ei ole ühelegi el-
valasele jäänud kuulma-
ta need lõputud lubadused, 
mis läbi erinevate ajastu-
te on linnale tõotanud pä-
ris oma kultuuritemplit. Se-
da üllatavam oli, kui linna-
juhtide hiljutisel kohtumi-
sel linnarahvaga tuli linna-
pea välja täiesti uudse in-
formatsiooniga, et ilmselt 
esitatakse KOIT (kohaliku 
omavalitsuse investeerin-
gutoetuste kava) toetuska-

vasse Elva linna poolt koo-
li renoveerimisprojekt. Ol-
les ise üsna pikka aega osa-
lenud Konguta vallavoli-
kogus  ja kokku puutunud 
nii KOIT kava investeerin-
gutingimuste kui ka teis-
te projektidega, ei suutnud 
ma esiotsa isegi sellist mõt-
tekäiku tõena võtta, kuid 
naljatamise kohana oli an-
tud teema liialt tõsine. Mi-
nu kahtlused said kinnitust 
järgnevate päevade sünd-
muste valguses.

Uskumatu, et Elvale nii 
olulise objekti saatus otsus-
tati kusagil erakondlikus 
tagatoas. Jääb vägisi mulje, 
et Elva linnajuhid ei ole en-
dale täiel määral teadvus-
tanud, et ei juhi mitte äri-
ühingut, kus otsuseid lan-
getab kitsas omanikering, 
vaid omavalitsust, kus keh-
tivad hoopis teised reeglid.

Iga omavalitsuse arengut 
ja investeeringuid regulee-
rib arengukava. Paraku on 
Elva sellest tulenevaid te-
gevuspõhimõtteid suuresti 
eiranud. Kui linna eelarvet 
on koormatud kõikvõimali-
ke projektidega, mille tar-
vis on võetud laenu, arves-
tamata prioriteetseid objek-
te, on tegu kas pahatahtli-
ku või oskamatu linnajuhti-
misega. Ja kui hr. linnapea 
väidab, et tekkinud olukor-
ra peamiseks põhjuseks on 
linna laenuvõimekuse puu-
dumine, siis kes on selli-
se olukorra tekitanud? Lae-
nuvõimekus ei ole suurus, 
mis on linnale kellegi tei-
se poolt ootamatult tekita-
tud, vaid tekkinud parata-
matus, millede autoriks on 
tänased linnajuhid ise.

Jah, nõustun linnapea 
väitega, et Elva linn on ol-
nud tubli, kuid mitte sel-
les kontekstis, et on en-
nast hoolimatult koorma-
nud kõikvõimalike projek-
tidega, vaid ikka seepärast, 
et on läbi aegade suutnud 
taluda oma juhtide katteta 
lubadusi, mille eredaimaks 
näiteks on kahtlemata kul-
tuurikeskus. 

Arvud laest?
Tänastele linnajuhtidele 

näib olevat täiesti normaal-
ne, et tantsima võivad el-
valased sõita Rannu rahva-
majja; et kultuurikeskuses 

tegutsevad huvikooli ringid 
võivad jätkuvalt tunde läbi 
viia koridorides ja riietus-
ruumis; et noortele muusi-
kutele piisab ka valimiseel-
sest lubadusest oma muusi-
katoast ja stuudiost... Seda 
nukrat loetelu võiks jätka-
ta lõpmatuseni, olematut ja 
nüüdseks pöördumatut see 
olevaks ei muuda.

Manipuleerimine numb-
ritega on olnud ajast aega 
poliitikute leivanumber ja 
ega siinkohal pole erand ka 
hr. linnapea. Vägisi tekib 
mõte, et Elva eksisteeriks 
just kui teises õigus- ja ma-
jandusruumis. Kui tänasel 
päeval mujal Eestis ehita-
tavate objektide maksumu-
sed on vähenenud ehitus-
buumi aegsete hindadega 
võrreldes kuni poole võrra 
ja mõningatel juhtudel roh-
kemgi veel, siis kummali-
sel moel Elvale selline olu-
kord ei laiene. Veel hale-
naljakam on fakt, milliste-
le eksperthinnangutele tu-
ginedes uue kultuurikes-
kuse võimalik ehitusmak-
sumus aluseks võeti. Kuigi 
projekt valmis 2008. aastal 
ja linnavalitsusel oli aega 
põhjalike ja usaldusväärse-
te pakkumiste võtmiseks, 
tehti seda viimasel hetkel, 
vahetult enne taotlusvoo-
ru lõpptähtaega nii, et üks-
ki oponent poleks suutnud 
mingilgi viisil dokumen-
taalselt tõestada vastupi-
dist, sest tõsised ehitusfir-
mad vajavad pakkumise 
tegemiseks vähemalt kah-
te nädalat. Kui ühel A4 for-
maadis niinimetatud pak-
kumisel puudusid isegi sel-
le koostaja rekvisiidid, siis 
kuidas peaks sellist pabe-
rit kvalifitseerima ametli-
ku pakkumisena?

Kogu selline asjade käik 
meenutas mulle kui üht loo-
tusetult haige looma tap-
pu, mis tuli kiiresti teosta-
da. Et kogu sündmuste käik 
oli Reformierakonna poolt 
aegsasti ettevalmistatud, 
näitas 19. märtsi koosoleku 
tulemus, kus antud idee sai 
vaid viie reformierakond-
lase toetuse. Koalitsiooni-
partnerid ja isamaaliitla-
sed olid sunnitud vaid fakti 
tunnistama ja kadunukese-
le kaasa tundma.

Pardijaht valimiste eel Elva kultuurikeskuse 
kuulsusetu lõpp?

Uskumatu, et 
Elvale nii olulise 
objekti saatus 
otsustati kusagil 
erakondlikus 
tagatoas. Jääb 
vägisi mulje, et 
Elva linnajuhid 
ei ole endale 
täiel määral 
teadvustanud, 
et ei juhi mitte 
äriühingut, vaid 
omavalitsust, kus 
kehtivad hoopis 
teised reeglid.

VALUS OTSUS Linn lükkas määramata ajaks edasi 
kultuurikeskuse ehitamise
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8. aprillil peab 55. 
sünnipäeva Signe 
Koosa, kes ütleb en-
da kohta, et on täies-
ti tavaline inimene.

Sirje Veldi

Teie olete vist häs-
ti paikne – ainult üks 
kodu?

Olen põline elvalane, ei 
ole tahtnud siit ära min-
na. Kui olin neljane, said 
mu vanemad maja valmis 
ja siin olengi kogu elu ela-
nud.

Ja töökohta pole ka 
eriti vahetanud?

Kohe pärast kooli lõpe-
tamist läksin tööle Lindas-
se [nahkgalanterii kom-
binaat]. Lindas sain laste 
kõrvalt kodus tööd teha, 
enne kui lapsed lasteaeda 
said. Lasteaiakohti ju pol-
nud. Kolm aastat põimisin 
rahakottide ääri. Siis kut-
suti mind tööle Tartu Lin-
dasse – neil oli vaja palga-
arvestajat. 1981. aasta ap-
rillist sõidan Tartu ja El-
va vahet. Lindas oli tööd 
1998. aasta suveni, siis olin 
natuke tööl aiandis, vahe-
peal koristasin ja siis läksin 
õmblejate kursustele, mida 
tööbüroo pakkus. Sekretä-
riks ei tahtnud, vaatasin, et 
seal võiks nagu nooremad 
olla. Pärast kursusi kut-
sus DDD Disain mind enda 
juurde tööle. Olen seal juba 
üle kaheksa aasta. See on 
väike firma, 12-13 inimest 
– väga mõnus. Ei ole sellist 
asja, et tuled kaardiga sisse 
ja saad kaardiga välja. Meil 
on peamine, et töö on teh-
tud. 

Kas on palju tööd?
Praegu on palju tööd 

jah. Teeme Norrasse sõja-
väelastele toasusse ja vilt-
saapaid.

Mida veel muud elus 
teinud?

Olen ka omale riideid 
õmmelnud. Nüüd teen la-
pitekke. Tavaliselt kingitu-
seks. Tütrel on sõbranna-
sid, kes järjest saavad lap-
si ja siis on vaja jälle lapi-
tekki.

Olen kuulnud, et 
teie suguvõsa on päris 
põhjalikult uuritud ja 
suguvõsa kokkutulek 
oli hoopis Saksamaal?

Minu vana-vana-vana-
isa tuli Saksamaalt Ees-
tisse 1800. aastate keskel. 
Kaks venda jäid Saksamaa-
le ja üks läks Ameerikasse. 
Üks vendadest, minu vana-
vanaisa vend, kes siin on 
sündinud, läks Saksamaa-
le tagasi ja kokkutulekuid 
Lüübecki lähedal Gudowi 
külas organiseerivad tema 
lapselapsed.

Selle meie sugupuu uuri-
misega on läinud nii tore-
dasti, et seda pole uurinud 
mitte meie sugulane, vaid 
üks täiesti võõras huviline. 
Nüüd on meie sugupuud 
uuritud kuni 1560. aastani. 
See on vana saksa suguvõ-
sa, mille üks haru tuli Ees-
tisse. Mul on ka vanavana-
isa pilt, kus ta on alles poi-
sike. Ta pidas Põlvamaal 
veskit, oli mölder. Sellest 
vennast, kes Ameerikasse 

Kogu elu Elvas
JUUBILAR Põline elvalanna Signe Koosa

läks, ei teadnud nad suurt 
midagi. Ajasid küll jälgi, 
kuid üles ei leidnud. Kok-
kutulekul oli kõige vanem 
1927. sündinud Irmgard 
Eggert. Minu vanavanava-
naisa perekonnanimi oli ka 
Eggert. Gudowi küla olla 
Eggerteid täis.

Mitmekesi te siit 
Eestist sinna suurele 
kokkutulekule sõitsi-
te?

Meid oli terve bussitäis, 
40 inimest. Meil olid tel-
gid kaasas ja siis meil oli 
seal ühes aias kaheksa päe-
va üks suur telklaager. Oli 
hästi tore kokku saada. Nä-
gude järgi öeldi kohe, et 
ahaa, teie olete sugulased, 
kuigi me polnud üksteist 
varem näinud. Ju siis ikka 
mingisugune suguvõsale 
omane sarnasus on.

Meie sugulasi elab ka 
Prantsusmaal ja Austraa-
lias. Eestis on neid, kes 
elus, ligi kolmsada. Kui ju-
ba ühes peres siin oli 15 last 
pluss üks kasulaps... Minu 
ema peres oli ka 8 last, mi-
na ise aga olen omas peres 
ainuke.

Mida olete elus veel 
põnevat teinud?

Noorest peast sai natuke 
sporti tehtud. Mulle meel-
dis väga uisutada, aga sel-
leks pidi suvel rattaga sõit-
ma. Ma polnud varem rat-
taga sõitnud, aga õppisin 
ära. Uisutamises olin koo-
linoorte meister 300 meet-
ris 1972. aastal.

1970ndatel aastatel ka-
dus naiste jalgrattasõit 
Eestis ära, võistlusi jäi vä-
ga väheks.

Praegu käin ka Elva 
rattaüritustel kaasa aita-
mas. Olen Elva rattaklu-
bi Velorõõm liige ja ratta-
võistlustel olen olnud koh-
tunik.

Lapsed?
Nendega on mul veda-

nud. Tütar õppis loodusai-
nete õpetajaks, elab Tallin-
nas ja on praegu lapsepuh-
kusel. Poeg on Tartus po-
litseis tööl. Aga nüüd võt-
tis kätte ja hakkas maja re-
montima, kuigi ei teadnud 

varem ehitusest midagi. 
Ma ei tulnud selle pealegi, 
et tal on kätt selle peale – 
teeb nii tiptop tööd.

Poeg küsis ka, et no mis 
ma siis ajakirjanikule rää-
gin. Ma ütlesin, et ei tea-
gi, olen ju nii tavaline ini-
mene, et mul ei ole küll mi-
dagi rääkida. Poeg ütles, 
et kiitku ma siis teda. Aga 
ega ma ei kurda ka – poeg 
ja tütar on mul tublid.

Kuidas teie peresse 
tuli Bibi?

Bibi on krantsikene, tu-
li meile viis aastat tagasi. 
Ta oli juba täiskasvanud 
koer, aga harjus väga kii-
resti. Panime nimeks Bibi, 
paari päevaga võttis nime 
omaks. Ta oli tänavale vi-
satud koer, ilmselt mitte 
Elvast, sest oli loomaars-
ti sõnul juba mõnda aega 
mööda linna ringi jooks-
nud. Sestap me ei haka-
nudki peremeest otsima, 
võtsime ta lihtsalt oma-
le koju. Ta võttis uue kodu 
kohe omaks ja temaga pole 
kunagi olnud absoluutselt 
mitte ühtegi probleemi.

Kui mu esimene koer 
ära suri, ei tahtnud ma 
enam ühtegi koera võtta – 
nii kahju oli. Aga siis hak-
kas mul sellest koerakesest 
nii kahju...

Mis Elvas kinni 
hoiab?

Olen kogu aeg siin ela-
nud, ei kujuta ettegi, et 
oleksin kusagil mujal. Kui-
das ma ikka lähen ära. 
Olen elu aeg Tartus tööl 
käinud, see natuke segab, 
sest ma pole enam Elva as-
jadega niiväga kursis.

Jajah, kõik need El-
va linna klatšijutud 
jäävad kuulmata?

Jah, neid ma tõesti nii-
palju ei kuule. Kui saan 
mõne Elva inimesega kok-
ku, siis on päris huvitav. 
Aga jah, ega ei tea, mis siin 
Elvas täpselt toimub.

Mille poolest sünni-
päev eriline on?

Kõige erilisem oli sünni-
päev, kui sain 25. Nüüd po-
le enam oluline.

ELVA POSTIPOISS
222, 01.04.1999

� 25. märtsil tuli 
ligemale sada inimest 
küüditatute kivi juurde, 
et meenutada üht ras-
ket päeva oma rahva 
saatuses ja mälestada 
neid, kes hääbusid 
võõrsil. Mälestuskivi 
ette panid pärja ja 
süütasid leinaküünla 
volikogu aseesimees 
Herold Saare ja lin-
napea asendaja Aare 
Anderson. EELK Elva 
koguduse vaimulik 
Erlend Kollom pidas 
mälestusteenistuse.
� 12 kandidaadi seast 
valiti Elva linnavalitsuse 
heakorrainspektoriks 
Heldur Laumets.
� Elva Piiga 1999 tiitlile 
kandideerisid 21-aas-
tane Jana, 17-aasta-
ne Mari, 18-aastane 
Angelika, 17-aastane 
Kristi ja 18-aastane 
Egle.
� Elva Tarbijate Ühistu 
toidukauplustes maksis 
kanakoib 13 krooni 
kilogramm.

LÜHIDALT

Signe Koosa esivanemad pärinevad vanast saksa sugu-
võsast, mille juured ulatuvad 16. sajandi keskele. Eesti-
maal on Eggertite suguvõsa elavaid järglasi kolmesaja 
ringis. Foto Sirje Veldi

10 AASTAT
31.03 otsustati:
Kinnitada Mahla  -

 mäe tn 25 ehitise tee-
nindamiseks vajalik maa 
suurusega 721 m², nõus-
tuda maa ostueesõigu-
sega erastamisega Jan-
no Dobrusele ja Vallo 
Reinkortile.

Sõlmida OÜ-ga Rivor 
Trans töövõtuleping õpi-
laste veoks ujumiskursus-
tele Tartusse.

Määrata lapse sünni-
toetus Eneli Nõmmele.

Nimetada MTÜ-s 
Eesti Avatud Noortekes-
kuste Ühendus Elva linna 
nimel liikmeõigusi teos-
tavaks isikuks Elva Hu-
viala- ja Kultuurikeskuse 
Sinilind noorsootöötaja 

Veronika Laurson.
R e g i s t r e e r i n g u 

õigsuse kinnitamine 
majandustegevuse regist-
ris: OÜ CHIN-EST, KARI 
HIIRI OÜ, OÜ Valeroon, 
Pulmalill OÜ, OÜ Ok-
taan, OÜ Karima Elva.

R e g i s t r e e r i n g u 
muutmine majanduste-
gevuse registris: FIE Sir-
je Kello.

Kanda majan-
dustegevuse regist-
risse: A.N.K.Grupp 
OÜ, e-kaubandus, 
a.n.kaljuvee@gmail.com, 
5303 1329; Fast Field 
OÜ, Kirde tn 2a, Nupu 
Puhvet.

Maia Kukk
Linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Kas see oli aprillina-
li, mis oli kirja pandud 1. 
aprilli Tartu Postimehes 
lk.3 hr. Martin Pau artik-
lis? Tsiteerin vallavane-
ma ütlust: “Käärdi täna-
vailt on talvel lumi aetud, 
Elva tänavail tuleb sum-
bata...”

Lugupeetud vallava-
nem, ka Käärdis tuli talv 
läbi sumbata nagu Elva 
linnaski.

Olen sellest kordu-
valt rääkinud, et Käärdile 
oleks vaja kojameest, kes 
kõnniteed puhtad hoiaks, 

sest ka jalakäija on ini-
mene. Sellest ei piisa, et 
kuhugi tuuakse talvel 
natuke liiva, see on va-
ja maha ka raputada. Li-
saks liivale ei ole Rõngu 
vald Käärdi heaks mida-
gi muud teinud kui kaks 
korda aastas tuuakse suu-
red prügikonteinerid.

Oleks tore kui lõpeks 
see kemplemine ja Käärdi 
saaks Elva linna osaks. 
Mehed, võtke ometi lõ-
puks aru pähe!

Karita Vard, 
käärdilane

26. märtsil astus Elva 
konstaablijaoskonna uk-
sest sisse üks noorsand, 
keda ajendas politsei poo-
le pöörduma süümepiina-
dest tingitud südameva-
lu. 20-aastane noormees 
kirjutas politseis paberile 
järgmise avalduse: “Lõh-
kusin 19.03.2009 lume-
tükiga Elva raudteejaa-
ma klaasi olles alkoholi-
joobes ja ülemeelikus tu-
jus. Juhtus umbes kell 23 
paiku. Kahetsen oma te-

gu ja olen nõus kahju hü-
vitama.” Politseinikud 
suunasid kahetseva noor-
mehe otse kahjukannata-
ja juurde ehk Elva linna-
valitsusse. Seal sai noor-
sand abilinnapeaga kok-
kuleppele, et tekitatud 
kahju 300 krooni hüvi-
tab ta aprilli esimesel nä-
dalal. Kui noormees oma 
lubadust peab ning kahju 
hüvitab, siis politsei teda 
selle korrarikkumise eest 
ei karista.

Teerulliga üle Käärdi

REPLIIK

Noormees andis end 
politseile ise üles
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27. märtsil toimus 
Elva gümnaasiumi 
võimlas traditsioo-
niline igakevadine 
võimlamitmevõist-
lus.

Margit Aidla, 
kergejõustikutreener

Osalejaid oli Soomest, 
Rannust, Kongutast, Nõost 
ja Rõngust kokku 95. Võist-
lusalad olid 25 meetri 
jooks, joonejooks, paigalt 
kaugushüpe ja topispal-
li heide. Maksimaalselt oli 
võimalik koguda 40 punk-
ti, võrdsete punktide korral 
sai otsustavaks joonejook-
sus saavutatud koht. Noo-
rim osalenud tüdruk oli 
2005. aastal sündinud So-
fia Luts. Poistest olid noori-
mad peagi aastaseks saav, 
õe abiga võistelnud Jona-
than Austa ja 2006. aas-
tal sündinud Ott Kruuse. 
Väiksematel võistlejatel oli 
erinev topispalli raskus ja 
joonejooksu reeglid.

Tulemused
E klass (2000.a ja hiljem 

sünd.) T: 1. Marili Kiisk 36p 
(4,50-15,71-1.68-6.10); 2. 
Fee-Marlen Mägi 34p (4,61-
17,36-1.67-7.20); 3. Taisi-
Susanna Tiivel 23p (4,62-
17,53-1.35-6.10). Järgnesid 
Emma Vaasa, Klaire Jär-

veoja, Johanna Neemela, 
Sandra Luts, Anete Aasmäe 
ja Sofia Luts.

P: 1. Sander Mõttus 40p 
(4,72-17,67-1.73-9.70); 2. 
Taimar Visla 30p (4,78-
18,12-1.69-6.70); 3. Anty 
Leppik 28p (4,77-19,60-
1.25-6.80). Järgnesid Ed-
ward Henno, Torm Kruu-
se, Ott Kruuse ja Jonathan 
Austa.

D klass (1998/99) T: 1. 
Heleriin Mesi 40p (4,06-
15,68-1.82-10.70); 2. 
Simona Luts 29p (4,50-
18,29-1.66-9.00); 3. Paula 
Puusaag 25p (4,65-17,62-
1.52-7.80). Järgnesid Gerli 
Helbre, Liisbeth Luik ja 
Diana Villonen.

P: 1. Tiitus Tiivel 40p 
(4,04-15,44-2.02-10.20); 2. 
Pärt Laas 24p (4,13-15,71-
1.81-8.40); 3. Kristo Pihlak 
23p (4,09-16,65-1.89-8.50). 
Järgnesid Oliver Kiisk, Jaa-
nus Sinilill, Kristjan Joo-
sep, Kevin Kukk, Oli-
ver Kütt, Andri Luik, Ma-
ti Lensment, Heigo-Aaron 
Siniorg, Laur Tammeorg, 
Endrik Jaaniste, Alder 
Bürkland, Jens Kiisk, Siim 
Laak, Siim Lepik, Mihkel 
Unt, Rainis Kollina, Margo 
Markov ja Steve Saks.

C klass (1996/97) T: 1. 
Mari Tuvikene 37p (3,94-
16,43-1.96-10.90); 2. 
Angelika Soll 26p (4,04-

16,49-1.89-10.00); 3. Kris-
tel Loorits 21p ( 4,59-17,55-
2.04-10.70). Järgnesid 
Eleri Vulf, Hele-Mai Luik, 
Helena Ajaots, Kadre Leht-
mets, Kalli Kuusik, Merili 
Sutt, Laura Lukk, Amanda 
Väiko, Maria-Elisabeth 
Tani ja Katri Vanttola.

P: 1. Robert Jakob 
Oetjen 40p (3,35-14,15-
2.44-13.80); 2. Heiros-Jaa-
nus Sinimäe 31p (3.08-
16,33-2.57-18.10); 3. Cevin 
Anders Siim 24p (3,74-
15,86-2.26-12.40). Järgne-
sid joonejooksus vigastu-
se tõttu katkestanud Ala-
ri Pennar, Karl-Ernst Saal, 
Raido Kollina, Gero Mekk, 
Ahto Marten Ott, Gennet 
Joel Laks, Daniel Tiivel, 
Roomet Pitilimov, Ott Ale-
kõrs, Henri Salu, Siim Kop-
pel, Martin Illus, Kristjan 
Laht ja Tauri Talve.

B klass (1994/95) T: 1. 
Kristina Keisk 35p (3,53-
15,66-2.22-13.20); 2. 
Merili Koorits 30p (3,91-
16,12-2.25-14.30); 3. Eleri 
Raamat 27p (3,69-16,05-
2.08-12.10). Järgnesid Ka-
ti Juurik, Maris Mägi, Sir-
je Lepik, Maarjaly Lääne ja 
Marily Lok.

P: 1. Alvar Annuk 36p 
(3,59-17,41-2.31-16.10); 
2. Jaroslav Kosmirak 33p 
(3,84-15,22-2.20-11.50); 
3. Ats Reitsnik 28p (4,10-

16,91-2.07-11.20). 4. Toivo 
Pihlak.

A klass ja vanemad 
(1993.a ja varem sünd.) 
Neiud: 1. Teele Laas 40p 
(3,73-15,59-2.20-12.70); 
2. Liis Reitsnik 32p (4,34-
17,15-2.19-11.80).

Noormehed: 1. Silver 
Koni 34p (3,40-14,43-2.78-
14.30); 2. Ergo Tamm 33p 
(3,46-14,56-2.71-16.70); 3. 
Mikko Maier 33p (3,38-
14,81-2.49-17.70). Järgne-
sid Toomas Hunt, Tanel 
Kaseorg, Andre Uin ja Karl 
Ariva.

Vanuseklasside kolme 
parimat autasustati meda-
litega. Rikkalikult jagus ka 
loosiauhindu, alates Elva 
spordiliidu logoga pasta-
katest ja särkidest ning lõ-
petades vihmavarjudega. 
Peaauhinnad, Aura tervi-
seklubi kinkekaardid võit-
sid sünnipäevalaps Cevin 
Anders Siim Elvast ja Tee-
le Laas Rannust. Võistluste 
protokolli leiate Elva linna 
kodulehelt. Suured tänud 
Elva spordiliidule, Elva lin-
navalitsusele ja kõigile, kes 
võistluse läbiviimisel kaa-
sa aitasid! Kohtumiseni ap-
rillis murdmaaradadel ja 
järgmisel kevadel võimla-
mitmevõistlusel! Head har-
jutamist!

L a s k e s uu s a t a m i s e 
maailmakarikasarja vii-
mane, üheksas osavõist-
lus peeti märtsikuu vii-
masel nädalal Venemaal 
Hantõ-Mansiiskis. Mees-
te sprindisõidu võitis ül-
latusmees sakslane Arnd 
Peiffer sarja liidri Ole Ei-
nar Björndaleni ees.

Eesti koondislastest lõ-
petas ühe möödalasu tei-
nud Priit Viks 46. ja tii-
rudes kahel korral eksi-
nud Kauri Kõiv 68. ko-
hal. Võistlus ebaõnnestus 
seitse trahviringi sõitnud 
Indrek Tobrelutsul, kes 
distantsi lõpuni ei sõit-
nudki.

Eveli Saue eksis kaks 
korda püstitiirus ja oli 
sprindis 31., millega tee-
nis sarja üldarvestuses 
kümme lisapunkti. Kao-
tus esikoha võitnud saks-
lanna Tina Bachmannile 
oli 1.48,8.

Jälitussõidus jäi ainsa 
eestlasena võistlema pää-
senud Priit Viksil tiirudes 
üles kuus märki ning ta 
lõpetas 54. kohal. Või-
tis tiirudes kahel korral 
eksinud norralane Emil 
Hegle Svendsen.

Vaatamata viiele trah-
viringile parandas Eveli 
Saue jälitussõidus koh-
ta ja lõpetas 26ndana. 
Kahel korral eksis tiiru-
des ka võitja sakslanna 
Magdalena Neuner.

15 km ühisstardi-

ga sõitu, kus võistlevad 
maailmakarikasarja 30 
paremat laskesuusata-
jat, Eesti koondislased ei 
pääsenud. Hooaja viima-
se võistluse võitis auster-
lane Simon Eder.

MK-sarja üldvõidu sai 
Ole-Einar Björndalen, 
kes võitis ka sprindi- ning 
jälitussõidu väikesed ka-
rikad. Parima ühisstar-
dist meessõitja väike-
se kristallgloobuse või-
tis austerlane Dominik 
Landertinger. Eesti laske-
suusatajatest oli MK sar-
ja kõrgeimal kohal 84 
punktiga 61. kohale tul-
nud Roland Lessing. Ind-
rek Tobreluts teenis ühek-
sa punkti ja oli 98., Priit 
Viks kolme punktiga 105. 
ja Kauri Kõiv kahe punk-
tiga 106.

Naiste karikasarja 
võitja selgus viimasel eta-
pil ühisstardist sõidu tu-
lemuste põhjal. MK-sar-
ja võitjaks tuli ühisstar-
dist sõidu teisel kohal lõ-
petanud rootslanna He-
lena Jonsson. Hantõ-
Mansiiskis kuuendana 
lõpetanud Kati Wilhelm 
kogus rootslannaga võrd-
selt 952 punkti, kuid tänu 
lisanäitajatele kuulus võit 
Jonssonile. Eveli Saue oli 
karikasarja kokkuvõttes 
167 punktiga 40. ja Kadri 
Lehtla 59 punktiga 66. 

EPP
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Laskesuusatamise hooaeg sai läbi

Õpilased võtsid mõõtu 
võimlamitmevõistluses

Laupäeval, 28. märt-
sil toimusid Paide linna 
ujulas pikamaaujumise 
võistlused, kus osalejaid 
erinevates vanuseklassi-
des oli kokku poolsada. 
Cevin Anders Siim saavu-
tas 400 meetri vabaltuju-
mises ajaga 5.32,50 oma 
vanuseklassis esikoha.

Pühapäeval toimus 
Tartus Aura veekeskuses 
Aura Lahtise raja võistlus 

firma Olerex auhindade-
le. Kavas olid 50m libli-
kat, 100m selili ja 200m 
rinnuli ujumine. Cevin 
Anders Siim võitis kuld-
medali 50m liblikujumi-
ses (35,52) ja 100m se-
liliujumises (1.26,69). 
Reedel sünnipäeva tä-
histanud spordipoiss tegi 
endale ilusa sünnipäeva-
kingituse. 

EPP

18. märtsil selgita-
ti Tartus Eesti meist-
rid juunioride arvestu-
ses. Audentese spordi-
koolis õppival Elva judo-
kal Tevol Tammel kul-
ges kuni 55 kg kaaluva-
te noormeeste seas esi-
mene matš tasavägiselt. 
Napp võit Sillamäe ju-
doka Danil Lopouhhovi 
üle viis Tevoli teise ringi, 
kus tema vastaseks tu-
li Roman Jurevits Tallin-
na judoklubist Põhjakot-

kas. Poolfinaali võit pea-
linlase üle tuli Ipponit 
väärt heitega. Finaalmatš 
oli kahe rivaali heitlus – 
Tevoli vastaseks oli Mark 
Tsirkin Lääne-Virumaa 
judoklubist Ippon. Oma 
finaalivastasele Tevol ar-
mu ei andnud. Puhta hei-
tega seljatas ta vastase ja 
tuli Eesti meistriks.

Evelin Pihlak, 
judotreener

28. märtsil Tehvandi 
hüppemäel toimunud Ees-
ti karikavõistlustel suusa-
hüpetes tuli absoluutar-
vestuses karikavõitjaks Il-
limar Pärn. Proovihüppel 
72 meetri joonele maan-
dunud Pärna võiduhüppe 
pikkuseks oli 89 meetrit. 
Hindepunkte sai ta kokku 
113,0. Teise koha sai 88,5 
meetrise hüppega ja 111,0 
punktiga kahevõistleja 
Karl-August Tiirmaa Ote-
pää spordiklubist. Kolmas 
oli 87 meetrit hüpanud Ta-

nel Levkoi Nõmme spordi-
klubist 107,0 punktiga. El-
valane Tõnis Kar tau oli 83 
meetrise hüppega viies. 
Kristjan Ilves hüppas 72,5 
meetrit ja oli 28 võistleja 
hulgas 15.

Samal päeval pee-
ti Tehvandi spordikesku-
ses ka kahevõistluse paa-
rissprindi Eesti meistri-
võistlused, kus osales 12 
kahevõistlejatepaari. Suu-
sahüpete järel asus võist-
lust juhtima Elva I võist-
kond Illimar Pärn ja Tõnis 

Kar tau. Teisel kohal olid 
hüpete järel SK Telemargi 
võistlejad Aldo Leetoja ja 
Kaarel Nurmsalu, kolman-
dad Karl-August Tiirmaa ja 
Alar Kukka Otepää spordi-
klubist. Murdmaarajal aga 
konkurendid kahevõist-
lejate Aldo Leetoja - Kaa-
rel Nurmsalu vastu ei saa-
nud ning nad võitsid kuld-
medali. Teiseks sõitsid hü-
pete kuuendalt kohalt SÜ 
Taevatäht kahevõistlejad 
Kail Piho ja Kaarel Piho, 
kes tegid suusarajal päeva 

kiireima sõidu. Pronksme-
dali sai Otepää I meeskond 
Alar Kukka ja Karl-August 
Tiirmaa.

Illimar Pärn - Tõnis 
Kartau lõpetasid 6. kohal. 
Elva II meeskond Kristjan 
Ilves - Tiit Orlovski starti-
sid murdmaarajale 10. ko-
halt, hea sõiduga lõpetasid 
7. kohal.

Mix Teamis koos Rau-
no Loitiga (ES Põhjakot-
kas) võistelnud Karl Must-
jõgi oli 12. 

EPP

Tevol Tamm – Eesti juunioride meister

Illimar Pärn võitis Eesti karikavõistlused

Cevin Anders Siim ujus medalitele

Poiste C vanuseklassis võitis esikoha maksimumpunktidega Robert Jakob Oetjen (keskel). Päeva pikima topispal-
liheite (18.10) teinud Heiros-Jaanus Sinimäe (paremal) oli teine, Cevin Anders Siim kolmas. Foto: Milvi Kapaun
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Metsa inventeerimine ja metsa-
majanduskavade koostamine. 
Vastavalt Metsaseadusele kom-
penseeritakse selle hind kuni 
100%. 557 0613

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Vajatakse koduabilist Elvas era-
mu sise- ja väliskoristuseks 1 
päevaks nädalas (tunnitasu 50.-). 
Tel. 508 9485

Müüa või rendile anda 1-toal. 
korter Puhjas. Tel. 529 1558

Müüa ahiküttega korter 
Valgutas. 745 6919; 5198 2485

Müüa eriti soodsalt 2-toal. 
keskk. korter Elva kesklinnas. H: 
335 000.-. Tel. 5555 7409

Üürin 1-, 2- ja 3-toalise korteri 
või maja ja garaaži. 526 6045; 
506 2289

Üürile anda 3-toal. renov., möbl. 
mug. korter. Hind kokkuleppel. 
517 5563

Üürile anda autoremondi tööko-
jaks sobivad ruumid. 503 2954

Müüa kivigaraaž. 5814 1098

Elvast ca 2 km soodsalt müüa 
või rentida kinnistu 21 ha. Info 
527 8560

Jaani tn tulnud sõbralik hall val-
ge kõhuga kass. 5660 6335

Elva lauluväljakult leitud võt-
mekimp, milles üks võti punase 
peaga. Võtmekimbu saab täpse-
mal kirjeldamisel kätte Elva Pos-
tipoisi toimetusest, 524 2232

Võtmekimp 4 võtmega rõnga 
küljes. 2 suuremat ja 2 väikse-
mat. Leiutasu eest teatada 5656 
6155.

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Lõhutud küttepuud, kuivad/too-
red. info.heizung@hot.ee Tel. 
511 3543

Ostan antiiki mündist mööblini, 
kulda ja hõbedat. 504 5909, Val-
ga mnt 1A

Teen ehitus- ja remonttöid. 5353 
6160

Lamekatusetööd. 5332 9491

Välisvoodrid ja saunad säästuaja 
hindadega. 552 0680

Aedade ja terrasside ehitus. 
www.piirdeaiad.blogspot.com 
5675 3918

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

Tänavakivide paigaldus. 5399 
1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Pottsepatööd. 5348 0240

Avaldame sügavat 
kaastunnet lähedastele

ENDLA KLAUSI
kaotuse puhul.

Kolleegid 
Elva Õhtukeskkooli päevilt

Südamlik kaastunne 
Leida ja Jaan Kappole 

kalli õe ja tädi
ENDLA KLAUSI

kaotuse puhul.

Perekonnad Zink ja Pihlak

Elva linnavolinik 
võrdles Käärdi ela-
nike avaldust idavi-
rumaalaste kirjaga 
Putinile, kus paluti 
endi arvamist Vene-
maa koosseisu.

Sirje Veldi

Elva linnavolikogu lei-
dis, et Käärdi elanike ki-
ri on Rõngu valla teema 
ja linn ei saa siin kuidagi 
kaasa rääkida ega loota, et 
Rõngu vald oma majandus-
likult kasulikust 500 elani-
kuga alevikust loobuks.

Ilmar Särje arvates ei 
peaks linnavolikogu aga 
Käärdi elanike kirja üld-
se arutama ja eelnõu tu-
leks hoopis tagasi lüka-
ta. Ta võrdles käärdilaste 
avaldust Ida-Virumaalt 
saadetud kirjaga Vladimir 
Putinile, ettepanekuga liita 
Ida-Virumaa Venemaaga.

Ain Pedak leidis, et see 
on riigi regionaalpoliitika 
küsimus ja meil pole pas-

lik täna naabrite jalgealust 
õõnestada.

“Me ei tea, kust see kiri 
on tulnud või kes need ini-
mesed on. Äkki selle kirja 
taga on ässitaja, kes tahab 
sealt hääli saada? Me ei 
tea, kas see on aus kodani-
kualgatus?” arutles Pedak.

Linnavolikogu esimees 
Leelo Suidt ja linnavoli-
nik Peeter Laasik leidsid, 
et hoolimata kõigest, vää-
rib rahva algatus igal juhul 
tähelepanu, seda enam, 
et selline pöördumine lin-
navolikogu poole toetuse 
saamiseks pole esmakord-
ne. Endine Elva linnapea, 
praegune volikogu liige 
Aare Anderson mäletab, et 
Rõngu vallale sai omal ajal 
tehtud piiride korrigeeri-
miseks ka päris ametlik et-
tepanek.

“Rõngu vastus tookord 
ei olnud negatiivne ega 
äraütlev, kuid need jutud, 
mis tollal sinna juurde käi-
sid, olid küll selgelt nega-
tiivsed. Ikka seda laadi, et 

Käärdi puhul on tegu Rõn-
gu valla jaoks maksumaks-
jate mõttes üsna olulise 
keskusega, millest loobu-
mine pole reaalne,” märkis 
Anderson.

Linnapea Reno Laidre 
leidis, et majanduslikust 
aspektist vaadates oleks El-
val siiski mõtlemisainet.

“Linnas on 80 sellist 
last, kelle ema on lapsega 
sisse kirjutatud Elva lin-
na, isa aga mujale, suures 
osas Rõngu valda. Kui aga 
ema ja laps on Elva linna 
sisse kirjutatud, siis tähen-
dab see seda, et teine oma-
valitsus ei maksa lapse eest 
lasteaiakoha tasu, mis on 
suurusjärgus 40 000 kroo-
ni lapse kohta aastas,” sel-
gitas Laidre. “Sel moel jääb 
linnal igal aastal saamata 
3,2 miljonit krooni. Ka kõik 
need koolitused ja huvirin-
gid on suuresti olnud Elva 
linna maksumaksjate kan-
da. Eks see ju natuke eba-
õiglane Elva linna elani-
ke suhtes ole, kui linnako-

danik maksab maksu, kuid 
seda kasutab teise omava-
litsuse kogukond.”

Elva linnapea Reno 
Laidre sõnul sai sügisel ka-
he omavalitsusega kokku 
lepitud, et tellitakse Käärdi 
Elvaga ühinemise/mitte-
ühinemise plusside ja mii-
nuste analüüs ning uurin-
gu kulud jagatakse kahe 
omavalitsuse vahel. Rõngu 
võttis hinnapakkumised ja 
valis välja ka firma, kuid 
eelarvekomisjon ei näinud 
võimalust majandussuruti-
se tingimustes seda uurin-
gut valla eelarvest rahas-
tada. Sisuliselt on ka vas-
tav komisjon oma töö lõpe-
tanud.

Reno Laidre sõnul on 
käärdilased täna kindlas-
ti rohkem elvalased kui 
rõngulased ning kui täna 
pole halduspiiride muutmi-
ne reaalne, siis tuleks otsi-
da kahe omavalitsuse va-
hel teisi koostöövõimalusi.

Linn ei sekku naabervalla siseasjadesse
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

KODU&
TEHNIKA

Kasutades Säästukaarti kogud ostuboonust lisaks soodsatele hindadele!

NÄDALALÕPU SOODUSHINNAD 2.–5. aprill:

Säästukaardiga paljud kaubad väga hea hinnaga!

Ananassinektar Cido 1l 18.50  9.90
Kodune hakkliha Rakvere 400g 27.90 kg/69.75 23.90 kg/59.75
Ploom kollane I klass   27.90
Tualettpaber Zewa soft 6 rulli 57.90 rull/9.65 31.90 rull/5.31

Kodune hakkliha kg 59.90 49.90
Šašlõkk kg 89.90 79.90
Sea kaelakarbonaadi lõigud kg 94.90 85.90

ARBIMÄE KONSUMIS
NÜÜD LAIEM KODUKAUPADE VALIK!

Laud klaasist 799.- 599.-
Päevatekk 160*200 729.- 599.-
Arvutilaud Anderleen 949.- 699.-
Põrandalamp 612 1149.- 899.-
Diivanilaud A-128 1799.- 1299.-
Voodi beebidele Anderleen 2149.- 1499.-
Päevatekk Flora 160*200+2 patja 2149.- 1699.-
Kirjutuslaud 2775.- 2199.-
Söögilaud 5899.- 4399.-


